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Rada starostov v Košiciach 
 

Zápisnica 
z 15. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 02. decembra 2016 

 
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
 
Úvod rokovania 
 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Ing. Ján Jakubov, starosta MČ 
Košice – Západ, v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

Z rokovania boli ospravedlnení starostovia p. Halenár a p. Exner. V úvode rokovania 
bolo prítomných 17 starostov a Rada starostov v Košiciach bola uznášania schopná.  

Privítal na rokovaní primátora mesta Košice Richarda Rašiho a zástupkyňu riaditeľa 
magistrátu Martu Kažimírovú. 
 
K programu rokovania 
 
p. Jakubov, predseda RS: Pozvánka s programom rokovania bola starostom zaslaná 

elektronickou formou. Opýtal sa starostov či majú doplňujúce body do programu 
rokovania. Žiadne návrhy zo strany starostov neodzneli a dal hlasovať o programe ako 
o celku. 

 
Hlasovanie č. 1 -   za: 16, proti: 0, zdržal sa: 0 
 
p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že program rokovania RS bol schválený. 

- - - 
 
Overovatelia zápisnice: Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová a p. Monika Puzderová 

- - - 
 
Bod č. 1 
Prerokované materiály Mestskej rady v Košiciach zo dňa 21.11.2016 zaradené na 
zasadnutie MZ 
 
p. Jakubov, predseda RS: Slovo udelil primátorovi mesta. 
 
p. Raši, primátor mesta Košice: Najdôležitejším bodom, ktorý sa bude na mestskom 

zastupiteľstve schvaľovať je návrh programového rozpočtu mesta Košice na rok 2017. 
Uviedol, že v budúcom roku sa naisto bude otvárať, pretože niektoré skutočnosti, ktoré 
sa udejú, nevedia s akým odpadom a ako rozpočet ovplyvnia. Hlavnými prioritami sú 
modernizácie električkových tratí, rekonštrukcia a výstavba športových ihrísk, výkup 
pozemkov v spojitosti s rozšírením Slaneckej cesty, rekonštrukcia a modernizácia 
verejného osvetlenia – veľká súťaž, množstvo projektov financovaných z EÚ, bazén na 
Rumanovej, rekonštrukcia a modernizácia škôl a školských zariadení. Podiel na výnose 
dane z príjmov fyzických osôb pre obce je 70 percent, čo v rozpočte má pozitívny fakt 
a očakáva sa pre mesto nárast financií v objeme viac ako 5,5 mil. eur. Zároveň však 
musia zvyšovať platy zamestnancom v školstve na úrovni 6 percent od 1. 9. 2016 a 4 
percentá od 1. 1. 2017. Ďalej je navýšenie platov zamestnancov verejnej správy 
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a zamestnancov rozpočtových a príspevkových organizácii, ktoré je na úrovni mesta 
približne v objeme 3 mil. eur. Mesto má výpadky príjmu z dane za nehnuteľnosť za 
katastrálne územie Sokoľany vo výške 1,6 mil. eur a výpadok milión eur z U. S. Steel-u 
za odpad, pretože sa znížila produkcia, znížili sa aj platby za uloženie odpadu. Ďalej sú 
rizikové veci, ktoré sa môžu v roku 2017 prejaviť, a to Borovicový háj. Prebieha 
masívna petícia, ktorá navrhuje, aby mesto sa vysporiadalo finančne, teda majitelia 
pozemkov požadujú financie, ktoré v rozpočte nie sú zakomponované. Slanecká cesta 
a výkup pozemkov. Nedoriešené vlastnícke vzťahy v Ťahanovciach s Rímskokatolíckou 
cirkvou. Mesto ďalej musí riešiť náležitosti ohľadne spoločnosti Kosit, čo z hľadiska 
rozpočtu bude kľúčové a bude súvisieť aj s otvorením rozpočtu v budúcom roku. 
Uviedol, že návrh rozpočtu je pripravený tak, že predstavuje jemné navýšenie pre 
mestské časti v celkovom objeme dvoch percent. Sú zachované financie na investičné 
akcie pre veľké MČ v objeme 30 tis. a pre malé MČ v objeme 10 tis. eur. Ďalšími 
financiami, ktoré mestské časti môžu využiť, budú financie na podporu športu a s tým 
súvisiace záležitosti, a to 10 tis. eur pre veľkú MČ a 5 tis. eur pre malú MČ. Kľúčovým 
momentom pre budúci rok bude jednak predpokladaný vývoj podielových daní, ale 
hlavne ako sa rozhodne MZ na svojom najbližšom zasadnutí v súvislosti s Kositom 
pokračovať, pretože sú dve možnosti, a to buď padne rozhodnutie, že mesto ako 
akcionár v Kosite zostane a bude sa finančne spolupodieľať na nevyhnutných 
investíciách, ktoré na najbližšie dva roky majú byť v objeme 4,6 mil. eur alebo sa 
rozhodne, že podiel mesta v Kosite sa predá. Pri obidvoch možnostiach sa rozpočet 
otvárať bude naisto, len s rozdielom, že pri prvom rozhodnutí sa bude rozpočet v každej 
položke krátiť a v prípade schválenia druhej možnosti, je už schválené uznesenie MZ, 
že časť peňazí z predaja podielu sa rozdelí medzi mestské časti. Jeho názor je ten, že 
podiel mesta v Kosite je lepšie predať, ale rozhodnutie bude na poslancoch MZ.  
Uviedol, že do programu rokovania MZ sa materiál súvisiaci s Borovicovým hájom 
nepredloží, pretože vyčíslená suma podľa toho, čo vlastníci žiadajú, sa blíži až k 7 mil. 
eur. Návrh riešenia, ktoré pripravili odborné útvary na magistráte predstavoval, aby 
mesto za pozemky nemuselo platiť, ale zároveň by sa ponechala funkcia zelene. 
Verejnosť však stále má pochybnosti o tom, že sa v Borovicovom háji nebude nič 
stavať, preto je snahou mesta vymyslieť ešte jednu formu riešenia a to takú, ktorá 
odstráni akékoľvek pochybnosti o možnom stavebnom ruchu na danom území a 
teoreticky preniesť túto ťarchu na štát. Lebo raz platiť niekto za Borovicový háj bude. 
Informoval starostov, že rozhodnutie, prečo ponechali možnosť investovania peňazí na 
rozvoj športu aj v budúcom rozpočte bolo, že prišli veľké pozitívne ohlasy od občanov, 
ako peniaze v mestských častiach boli použité a tiež aj v súvislosti, že mesto bolo 
vyhodnotené ako najlepšie európske mesto športu.  
 

p. Jakubov, predseda RS: Skôr ako otvoril rozpravu, privítal na rokovaní RS námestníkov 
primátora, a to Renátu Lenártovú a Martina Petruška.  
Otvoril rozpravu a starostov informoval, že Mestská rada v Košiciach návrh 
programového rozpočtu prerokovala a prijala uznesenie, že odporúča Mestskému 
zastupiteľstvu v Košiciach prerokovať a schváliť Programový rozpočet mesta Košice na 
rok 2017 s pripomienkami: 

– pri dotácii podpory mládežníckeho futbalu v Košiciach vynechať slovné spojenie „FC 
VSS Košice, a. s.“; 

– finančné prostriedky z podielu dane za psa pre mestské časti využiť aj na ochranu 
detských ihrísk; 

– zahrnúť valorizáciu miezd pre ZOS a OS. 
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p. Raši, primátor mesta Košice: K pripomienke, aby bolo vynechané slovné spojenie FC VSS 
Košice uviedol, že to bol návrh p. Sidora, ako predsedu komisie z dôvodu, že mesto má 
v súčasnosti podmienku financovania mládežníckeho futbalu naviazanú na VSS. VSS 
má podmienky platenia mládežníckych trénerov, aby nemali dlhy voči mestu na 
daniach, dlhy voči mestským podnikom, atď. Stav je ale taký, že tieto dlhy majú, čiže 
majú pozastavené peniaze. A v prípade, že dôjde k situácii, že si nesplnia záväzky 
a nebudú platiť, tak aby 300 detí neprišlo o svoju dotáciu, peniaze na podporu 
mládežníckeho futbalu budú rozpočtované, ale nebudú viazané iba na FC VSS.  

 
p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Mal dve otázky. Ak porozumel správne, tak 

o finančnú podporu môžu žiadať aj iné futbalové kluby, resp. občianske združenia na 
svoju činnosť a či pri uznesení, ktoré hovorí o prerozdelení financií na mestské časti 
v prípade predaja podielu mesta v Kosite, či je už daný aj kľúč ich prerozdelenia alebo 
je to vo všeobecnej rovine, o ktorej sa bude rokovať. 

 
p. Raši, primátor mesta Košice – Čo sa týka futbalového klubu dodal, že to nie je jednoduché, 

pretože pôvodná zmluva a aj uznesenie je robené tak, že sa týka financovania mládeže 
klubu, ktorý je v najvyššej súťaži a má všetky kategórie družstiev a aj útvar talentovanej 
mládeže. Momentálne také podmienky spĺňa iba FC VSS v Košiciach. FC Lokomotíva, 
ktorá je v poradí druhá, nespĺňa všetky potrebné atribúty.  

 Uznesenie, ktoré bolo prijaté na MZ pri predpoklade, že dôjde k predaju podielu mesta 
v Kosite, tak hovorí o tom, že časť peňazí sa prerozdelí na MČ. Nehovorí o presnej 
sume a nie je vymyslený ani kľúč ich prerozdelenia.  

 
p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Požiadal o potvrdenie informácie, že pri prvej zmene 

programového rozpočtu mesta, t. j. na zasadnutí MZ vo februári 2017, bude predložená 
aj zmena financovania o valorizáciu miezd ZOS a OS. 

 
p. Raši, primátor mesta Košice: Medzi ďalšie dôležité body, o ktorých bude najbližšie 

zastupiteľstvo rozhodovať patrí aj zmena Štatútu mesta Košice súvisiaca s VZN mesta 
Košice o pravidlách času predaja v obchode a času prevádzky služieb na území mesta 
Košice. V návrhu VZN je v samotnej centrálnej zóne, t. j. na Hlavnej a Kováčskej ulici 
možnosť otvorenia letných terás len do 24:00 hod. Sú upravené prevádzkové hodiny aj 
na sídliskách. Zásadná vec, ktorá je do návrhu VZN zapracovaná, sa týka prevádzok 
s predajom alkoholu, tzv. večierky. Došlo k obmedzeniu ich otváracích dôb a otvorené 
budú môcť byť do 21:00 hod.  

 Na rokovanie MZ budú zaradené aj petície, a to petícia súvisiaca s Borovicovým hájom, 
kde sa vysvetlí ďalší postup, aby sa Borovicový háj uchránil a zároveň, aby sa uchránili 
mestské peniaze. Ďalšou petíciou bude petícia o parkovaní a ďalšie dva body, ktoré 
spolu súvisia, a to Vyhovenie protestu prokurátora a návrh na zmenu VZN č. 157. 
Mestské zastupiteľstvo bude rokovať aj o bode, ktorý predkladá poslanec p. Žarnay, 
ktorý navrhuje zrušiť všetkých 10 parkovacích zón. Uviedol, že petícia, ktorá bola 
podaná na magistrát v súvislosti s parkovaním má po právnej stránke veľa chýb, ktoré aj 
vymenoval.  

 Ďalším dôležitým bodom je tiež pokračovanie v modernizácii električkových tratí, ako 
aj rekonštrukcia depa. V tejto oblasti, bude určite najkritickejším bodom križovatka 
VSS. Nie je možné križovatku počas rekonštrukcie úplne zatvoriť a počas jej 
rekonštrukcie bude možné z každého smeru – pruhu odbočiť len vpravo. 

 Upozornil starostov, že pri organizovaní najbližšieho mestského zastupiteľstva sa bude 
postupovať v zmysle pokynov polície, ktorá monitoruje situáciu, aby samotné rokovanie 
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MZ prebehlo komfortne a aby sa každý cítil hlavne bezpečne. Ak prídu pokyny, že je 
potrebné robiť bezpečnostné opatrenia, systémové, budú o nich včas informovaní.  

 
p. Jakubov, predseda RS: Zo strany starostov k návrhu programového rozpočtu neodzneli 

žiadne ďalšie pripomienky, preto rozpravu ukončil a predniesol návrh na uznesenie:  
 „Rada starostov v Košiciach schvaľuje Programový rozpočet mesta Košice na roky 

2017 – 2019 a odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Košiciach predložený materiál 
prerokovať a schváliť.“ 

 
Hlasovanie č. 2 - za: 18, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 
 Rozprava pokračovala k ostatným bodom prerokovaným na mestskej rade.  
 
p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Nakoľko v pozvánke na rokovanie mestského 

zastupiteľstva je predložený aj prerušený bod MZ s názvom „Návrh postupov pri riešení 
redukcie mestských častí v Košiciach“ opýtal sa p. primátora na informácie. 

 
p. Raši, primátor mesta Košice: Pri prerokovaní tohto bodu sa nebudú riešiť konkrétne zmeny 

usporiadania mestských častí, bude sa riešiť len to, či mestské zastupiteľstvo schváli, 
aby sa pripravila zmena zákona o meste Košice, ktorá musí prejsť v Národnej rade 
prvým a druhým čítaním a tá dá kompetenciu mestskému zastupiteľstvu, ktoré 
do budúcnosti by rozhodovalo o usporiadaní - počtu mestských častí. A ak sa to schváli, 
tak to do parlamentu predloží. Čiže v tomto momente ide len o kompetenciu, ktorú dajú 
alebo nedajú mestskému zastupiteľstvu.  

 
p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Nebol mu celkom jasný postup. Ak tomu správne 

porozumel, tak návrh na zmenu zákona bude do Národnej rady predkladať primátor 
mesta p. Raši a zákon bude pojednávať o tom, že mestské zastupiteľstvo bude 
kompetentné rozhodnúť o ďalšom členení alebo štruktúre mesta Košice – mestských 
častí. A v konečnom dôsledku po schválení zmeny zákona o ďalšej budúcnosti 
mestských častí rozhodne mestské zastupiteľstvo? 

 
p. Raši, primátor mesta Košice: Rozhodovanie bude na mestskom zastupiteľstve. 
 
p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Rada starostov podľa zákona môže odmietnuť uznesenie 

mestského zastupiteľstva, pretože pozícia, ktorá je dnes v zákone o Košiciach napísaná, 
bude zachovaná a stále je tu možnosť relatívne veto. To sa môže prelomiť trojpätinovou 
väčšinou opakovaným hlasovaním v mestskom zastupiteľstve.   

 
p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Už to hovorí roky, ale podľa jeho názoru 

problém je v tom, že MČ nemajú kompetencie. Kompetencie znamenajú financie 
a zodpovednosť. 

 
p. Raši, primátor mesta Košice: Ak sa to na MZ schváli, tak samotný návrh na zmenu zákona 

o meste Košice im bude preposlaný. 
 
p. Jakubov, predseda RS: Neodzneli zo strany starostov ďalšie pripomienky k ostatným 

bodom, ktoré boli prerokované na mestskej rade, preto ukončil rozpravu a predniesol 
návrh na uznesenie: „Rada starostov v Košiciach odporúča Mestskému zastupiteľstvu 
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v Košiciach prerokovať a schváliť materiály z 11. zasadnutia Mestskej rady v Košiciach 
zaradené na zasadnutie MZ.“ 

 
Hlasovanie č. 3 - za: 19, proti: 0, zdržal sa: 0 
 
p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 
 Poďakoval sa primátorovi mesta, námestníkom primátora a zástupkyni riaditeľa za ich 

účasť na rokovaní. 
- - - 

 
p. Jakubov, predseda RS: Ku ďalším bodom Rady starostov neboli zatiaľ prítomní samotní 

referujúci, začali preto rokovať o bode Rôzne. 
- - - 

 
Bod č. 4 
Rôzne 
 
p. Jakubov, predseda RS: Otvoril bod. 
 
p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Opýtal sa starostov malých mestských častí, či na 

komunikáciách, ktoré spravujú a denne jazdí MHD, uzatvárajú dohody o zvláštnom 
užívaní s jednotlivými žiadateľmi o prekopávku alebo to nechávajú na magistrát? A či 
vykonávajú kontrolu? Dodal, že v jeho MČ tlačí všetkých k tomu, aby dohodu podpísali 
s MČ, aby dali cestu do pôvodného stavu, aby vedel vykonať kontrolu a až na základe 
toho, mesto vydá Rozhodnutie o zvláštnom užívaní. Má informáciu z magistrátu, že 
takto postupuje iba on a ešte jeden starosta z malej MČ. Ostatní to nerobia. Magistrát 
tvrdí, že stíha odkontrolovať všetko. Má ale o tom pochybnosti. A aby boli v tomto 
jednotní, opýtal sa kolegov, či budú postupovať rovnako alebo každý individuálne? 

 
p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Podporuje návrh p. Kažimíra a plus je za 

to, aby sa otvorila aj rozprava súvisiaca s vodárňami, aby boli prizvaní aj kompetentní 
v tejto veci, pretože je nemysliteľné, aby po vykonaní výkopových prác na odstránenie 
havárie zostali výkopy otvorené 7 až 10 týždňov. Aby prišli a povedali, v čom je 
problém. Vyjadril tiež súhlas, čo sa týka lokálnych prekopávok na komunikáciách, kde 
nepremáva MHD, aby to mali v kompetencií mestské časti, aby mohli regulovať, 
odobrovať tieto prekopávky. Dodal, že so stavebníkmi, ktorí cestu prekopú sú spravidla 
problémy, lebo na konečnú úpravu použijú iba drť.  

 
p. Jakubov, predseda RS: Už sa na túto tému v minulosti bavili a preto doporučil, aby na 

najbližšie rokovanie Rady starostov prizvali v tejto veci kompetentných aj z magistrátu 
a z inštitúcií, ako sú vodárne, plynárne. 

 Otvoril tému, o ktorej hovorili aj na Regionálnom združení ZMOS u p. starostu Hlinku. 
Uviedol, že došlo k vyberaniu poplatkov od správcov sieti za ich vyjadrenia. Napr. 
plynárne majú poplatky pre fyzické osoby vo výške 20 eur a od právnických osôb, 
medzi ktoré patria aj mestské časti, 120 eur. Ak za rok bude stavebných konaní napr. 20 
a bude potrebné vyjadrenie napr. od plynárni, už táto suma je celkom vysoká. A to 
nehovorí, aká bude suma sumárna za vyjadrenia od všetkých potrebných správcov sietí. 
Prehľad poplatkov jednotlivých inštitúcií má vypracovaný a vie ho všetkým starostom 
emailom preposlať. S p. Hlinkom, ako členom vedenia ZMOS sa dohodli, že v tejto veci 
cez ZMOS budú iniciovať a hľadať formu, buď recipročných stanovísk, pretože aj 
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mestské časti sa vyjadrujú a vydávajú stanoviská alebo budú musieť rokovať na úrovni 
ZMOS, aby sa poplatky netýkali samosprávy. V minulosti bola štátna a samospráva 
oslobodená od mnohých poplatkov, pretože ide o verejné zdroje, peniaze občanov.  

 
p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Súhlasil s návrhom p. Kažimíra a okrem prekopávok, 

problémom je aj usadzovanie dopravných značiek bez vedomia mestskej časti. 
Následne, ale občania „bombardujú“ mestskú časť. Ďalej výrub. Zo zákona nikto nemá 
povinnosť hlásiť výrub, ale z vlastnej iniciatívy má dohodu s pracovníkom zo Správy 
mestskej zelene, ktorý má na starosti jeho MČ, že mu telefonicky oznamuje, kam ide 
niečo spíliť. A určite by bolo vhodné celoplošne prijať uznesenie – pravidlo pre mestský 
podnik, dispečing, správu komunikácii, atď., aby bezodkladne vopred hlásili čo sa ide 
v mestskej časti diať. Napr. pri výmene plynového potrubia na Tomášikovej ulici mali 
plynárne súhlas na výrub 15 stromov. Aktivisti ho upozornili a spoločne priamo na 
mieste sa dohodli na inom postupe prác a zachránili tak 12 stromov. Dodal, že je veľmi 
veľa vecí, ktoré sa v mestskej časti dejú bez vedomia miestneho úradu. Nemalo by to 
tak byť, chcelo by to zmenu, aby ako prvý bol informovaný úrad.  

 
p. Jakubov, predseda RS: Súhlasil, že k tejto téme každý jeden zo starostov by mohol 

diskutovať. Uviedol, že spoločne s podpredsedom RS p. Kažimírom a s predsedom 
Regionálneho združenia ZMOS p. Hlinkom sa pokúsia niečo vymyslieť a pripraviť.  

 (pozn.: prerušila sa rozprava) 
- - - 

 
Bod č. 3 
Prezentácia spoločnosti PLAYSYSTEM s.r.o. - budovanie detských ihrísk a fit parkov 
(športovísk) 
  
p. Jakubov, predseda RS: Privítal na rokovaní zástupcu firmy PLAYSYSTEM s.r.o., ktorá 

realizuje určité prvky do detských ihrísk, fit parkov, atď. 
 
p. Bavlšik, PLAYSYSTEM, s.r.o.: Dôvodom, prečo prišiel na Radu starostov, bol rozhovor so 

starostom MČ Lorinčík p. Exnerom, ktorý ich dopytoval ohľadom ročných kontrol 
detských ihrísk, pretože chcel vedieť ako to je. Následne po ich stretnutí, kde mu 
objasnil situáciu p. starosta navrhol, že by bolo vhodné, aby to odprezentoval aj na 
tomto mieste. Ako bolo povedané zaoberajú sa realizáciou detských ihrísk. A jednou 
z vecí, ktorú okolo detských ihrísk je potrebné zabezpečiť, sú hlavné ročné kontroly. 
Tieto kontroly sa vykonávajú podľa slovenskej technickej normy (STN), v ktorej sa 
hovorí, že: „kontrolu zariadenia musia vykonávať oprávnené osoby prísne podľa 
pokynov výrobcu“. Osobne bol aj na Štátnej obchodnej inšpekcii si to odkonzultovať. 
Citoval z normy: „Cieľom hlavnej ročnej kontrole je zistiť celkovú úroveň bezpečnosti 
zariadenia – ihriska.“ Nekontroluje sa výrobca, papiere, ale kontroluje sa bezpečnosť 
ihriska. V norme nie je dané, že kontrolu má vykonávať výrobca, ale zároveň nie je 
nikde dané, že to nemôže byť výrobca. Úlohou je nevydať len protokol o stave ihriska, 
ale vykonať jeho údržbu a tú by mal vykonať výrobca v zmysle dokumentácie 
schválenej certifikačným orgánom. Dodal, že v záujme dodávateľa by malo byť, aby 
ročný servis zabezpečil – bezpečnosť ihriska a zároveň vydal protokol o kontrole. 

 
p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu.  
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p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Mestská časť spravuje ihrisko, ktoré bolo urobené v roku 
2010 a urobené je zle. Opýtal sa, či je ročná prehliadka ihriska zo zákona nutná. A akú 
majú cenu za jej vykonanie.  

 
p. Bavlšik, PLAYSYSTEM, s.r.o.: Neexistuje zákon. Existuje nariadenie vlády platné od 

1.1.2011 a hovorí, že detské ihriská musia byt certifikované. Slovenská technická norma 
č. EN 1176-7, ktorou sa riadia hovorí o povinnosti ročnej kontroly. Tiež hovorí 
o prevádzkových kontrolách. Číslo nariadenia Vlády SR vie poslať emailom.  

 Ku otázke, že za koľko vykonávajú kontrolu uviedol, že filozofiou jeho firmy je nielen 
dodať pre zákazníka kvalitné ihrisko, ale hlavne sa o neho aj starať. Pre ihriská, ktoré 
ich firma postaví ponúkajú aj ročný servisný balík, t. j. pre každý prvok to stoji ročne 20 
eur, ale ten zahŕňa už aj náhradné diely, aj jeho kontrolu a aj človeka, ktorý to osobne 
príde vykonať. Maximálna suma na ihrisko je 130 eur.  

 
p. Jakubov, predseda RS: Ak správne pochopili, tak spravidla vykonávate servisnú prehliadku 

na ihriskách, ktoré boli realizované vašou firmou, ale neznamená to, že pokiaľ po 
dohode s jednotlivými starostami vykonáte prvú obhliadku aj iného ihriska, že sa tomu 
nebránite a viete sa dohodnúť individuálne. 

 Požiadal p. Bavlšika, aby nechal na seba všetky kontakty. 
 
p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Podľa štatútu nášho mesta sa o detské ihriská má starať 

ako správca Správa mestskej zelene a je ich povinnosťou to robiť. Diskutovať môžu 
o tých ihriskách, ktoré cez mestské zastupiteľstvo nezverili do správy Správe mestskej 
zelene a teda ho vlastní MČ. 

 
p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Občania platia poplatok za psa a suma je 

prerozdelená individuálne pre jednotlivé mestské časti. Zachytil informáciu, že túto 
sumu je možné použiť na ozdravenie, resp. revitalizáciu detských ihrísk. 

 
p. Jakubov, predseda RS: Áno. Je to záver mestskej rady, aby poplatky za psa sa mohli použiť 

aj na niečo iné - ekologické. 
 
p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Opýtal sa, či spadá ten poplatok aj na výmenu 

detských hracích prvkov? Oprava, výmena? 
 
p. Jakubov, predseda RS: Usmernenie z magistrátu bude zrejme dané, ťažko mu je na to 

reagovať. 
 
p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Tak by navrhol, aby to bolo možné, aby sa to 

dalo. 
 
p. Jakubov, predseda RS: Na mestskej rade sa dohodlo, že v priebehu roka sa bude 

komunikovať a hľadať aj iné formy usmernenia. 
 
p. Puzderová, starostka MČ Košice – Šebastovce: Usmernenie z magistrátu pri čerpaní 

poplatkov za psa im boli dané. Má informáciu o tom, že usmernenie sa bude 
prehodnocovať, ale momentálne platí to, ktoré im bolo dané a na základe neho musia 
finančné prostriedky vyúčtovať. 
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p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Z mestskej rady je výstup taký, aby sa poplatok za psa 
mohol využiť aj do oplotenia detských ihrísk, ktoré zamedzuje psovi vstup. 

 Požiadal, aby sa informácie dostali ku starostom prostredníctvom emailu, t. j. číslo 
spomínanej normy, kontakt na firmu, atď. a zároveň pozval p. Bavlšika do MČ Sever. 

 
p. Jakubov, predseda RS: Uviedol, že berie si to za úlohu a každému členovi Rady starostov 

požadované informácie prostredníctvom emailu prepošle. 
 
p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Ako bolo povedané, spomínaná norma platí od roku 

2011 a vzťahuje sa na ihriská, ktoré boli zrealizované od tohto roku. A ihriská, ktoré sú 
staršie, sa nedajú podľa normy skontrolovať, lebo boli postavené za úplne iných noriem. 
A podľa jeho názoru sa kontroly starých ihrísk netýkajú. 

 
p. Betuš, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Poďakoval sa za spoluprácu s p. Bavlšikom 

v rámci jeho mestskej časti, pretože okrem firiem, ktoré realizujú certifikované detské, 
resp. športové ihriská, existujú aj tzv. „samozvaní“ výrobcovia rôznych športových 
zariadení, ktoré si ľudia na ihriská naťahajú a v konečnom dôsledku starosta zodpovedá 
za bezpečnosť. V MČ sa niekedy nachádzal skateový park v športovom areáli, kde boli 
nanosené rôzne športové zariadenia a len vďaka spolupráci s firmou PLAYSYSTEM, 
dokázal zakázať užívanie spomínaných zariadení do času, kým tí „samozvaní“ 
výrobcovia neprinesú k týmto zariadeniam certifikát od výrobcu. Do určeného času ho 
nedoniesli a boli vyzvaní, aby odpratali svoje zariadenia z verejného priestranstva. Je 
potrebné sa tiež chrániť, pretože v prípade úrazu dieťaťa, nedaj bože smrteľného, 
zodpovedný bude starosta. 

 
p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: V jeho MČ sa postavilo workoutové ihrisko na 

ktorom došlo k ťažkému úrazu. Prevádzku zrušil. Opýtal sa, či norma platí na všetky 
ihriská? A súhlasil s p. Betušom, ktorý hovoril o zodpovednosti starostu. 

 
p. Bavlšik, PLAYSYSTEM, s.r.o.: Nariadenie vlády je platné od 1.1.2011. Norma je staršia 

a pri jeho podnikateľských začiatkoch sa riadil normou z roku 1991. Uviedol, že až 
nariadenie vlády stanovilo detské ihriská za určené výrobky, museli prejsť certifikáciou 
od autorizovanej osoby. Vtedy autorizovaná osoba zobrala normy, ktoré už boli 
v Európe dávno platné a certifikovala. Tzn., že detské ihriská majú svoje normy, 
workautové tiež. Nariadenie vlády zastrešuje obidve.  
Prevádzkovateľa detských ihrísk môže kontrolovať jedine Slovenská obchodná 
inšpekcia (SOI).  
 

p. Jakubov, predseda RS: Je tu možnosť, dohodnúť si aj individuálne stretnutia, na ktorých 
starostovia môžu klásť otázky a pýtať sa. 

 Ukončil rozpravu. Poďakoval sa p. Bavlšikovi za jeho účasť na rokovaní RS a požiadal 
ho, aby preposlal všetky chýbajúce informácie, na ktoré sa starostovia pýtali, 
pracovníkovi p. Kováčovi na MČ Západ. Následne všetky dostupné informácie budú 
starostom rozoslané v elektronickej forme. 

- - - 
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Bod č. 2 
Prezentácia činnosti KO Únia žien Slovenska Košice 
 
p. Jakubov, predseda RS: Privítal na rokovaní predsedníčku Krajskej organizácie Únie žien 

Slovenska (KO ÚŽS) a jej spolupracovníčky. 
 
p. Huštatýová, predsedníčka KO ÚŽS: Poďakovala sa za možnosť účasti na rokovaní Rady 

starostov. Nevie, ako sú starostovia informovaní o nových skutočnostiach, ale 15. marca 
bola podpísaná s mestom Košice Spoločenská zmluva o spolupráci najmä o podpore 
dobrovoľníctva. Dodala, že na toto dobrovoľníctvo sa pomaly zabúda, zabúda sa na 
ženy, ktoré celý život venovali tejto práci. Vyhlásili aj dekádu partnerského dialógu do 
roku 2020, aby sa im podarilo odprezentovať prácu, ktorú do rozvoja mesta a mestských 
častí vkladali bezplatne a dobrovoľníckou prácou. Uviedla, že hľadajú spôsob, aby 
všetky zmeny legislatívy aj ekonomické podmienky trošku „premohli“. Veľmi im chýba 
spätná väzba, že okrem klubov seniorov – dôchodcov, športových, pracujú v tomto 
meste aj občianske združenia neziskové. Ich záujem je prispievať k činnosti, ale 
dohodnutým spôsobom. Určite starostovia počuli o možnosti participatívneho rozpočtu 
a tým sa uchádzajú najmä o to, aby túto formu zvážili vo svojich zastupiteľstvách. Sú 
ochotné prísť aj na miestne zastupiteľstvá, pretože dialóg je potrebný.  

 Krajská organizácia je v meste rozdelená tak, ako je podelené územnosprávne členenie. 
Mestské časti, ktoré spadajú do územia Košice I, s nimi komunikuje p. Terézia 
Dančáková a územie Košice IV je v kontakte s p. Boženou Géciovou.  

 Uviedla, že ich snahou je prezentovať tú prácu, ktorú vkladajú neviditeľne, 
nepomenovane do našich komunít. Bola by rada, aby slovné spojenie komunita nebolo 
ponímané iba v spojení s rómskou otázkou, ale pravda je tá, že komunitou je každé 
spoločenstvo ľudí, ktoré žije na jednom území, spolu komunikuje a spolu prispieva do 
rozvoja.  

 Uviedla, že participovať chcú aj na úrovni mesta a ponúkajú projekt Výchova 
v občianstvo a občianska participácia. Veľmi radi by obnovili rokovania vo veci 
detského parlamentu, o ktorom už komunikovali so starostom z MČ Krásna 
a Dargovských hrdinov. Išlo by o pravidelnú prácu s deťmi.  

 5. december patrí medzi svetovo uznávaný deň dobrovoľníkov. Uviedla, že navrhujú, 
aby v jednotlivých mestských častiach sa uzatvorila spoločenská zmluva, aby sa celé 
mesto vykrylo a aby mohli 2 – 3 dobrovoľníkov/dobrovoľníčky vychovať. Ponúkajú to, 
že pripravia dobrovoľníka na hociktorú oblasť, ktorá je v danej mestskej časti želaná, 
aby mohli pomáhať ľuďom.  

 Starostov oboznámila aj s plánovanými podujatiami na budúci rok, ako je napr. Týždeň 
manželstva (február), Týždeň nepomenovanej práce (apríl), Týždeň prarodičov 
(september) a v decembri od 5. do 10., ktorý je zároveň svetovým dňom ľudských práv 
by mohli oceniť a doceniť dobrovoľnícku prácu. Radi by starostov oslovili aj pri 
príprave podujatia prednesu poézie a prózy žien, ktoré na budúci rok oslávi 50. výročie 
a je to podujatie s názvom Vansovej Lomničky. 

 
p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu.  
 
p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Opýtal sa, na organizačnú štruktúru krajskej 

organizácie a zároveň, koľko členov evidujú z MČ Krásna. Zaujímal sa, v ktorých 
mestských častiach funguje Parlament seniorov a mládeže okrem Juhu. Uviedol, že 
veľmi rád privíta, ak sa stretnú a podpíšu dohodu o spolupráci.  
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p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Poďakoval sa za veľmi dobrú spoluprácu a je rád, lebo 
spoločné akcie sú pre nich prínosom. 

 
p. Huštatýová, predsedníčka KO ÚŽS: Organizačná štruktúra je taká, že sú mestské časti, 

v ktorých sú oficiálne základné organizácie, ale okrem základných pre spoluprácu 
využívajú aj dobrovoľnícke skupiny, ktoré pracujú a komunikujú so základnou 
organizáciou, pretože program a návrhy sú jednotné. Uviedla, že v Krásnej priamo sú 4 
ženy, ktoré komunikujú – sú v kontakte. Riadia si ich stanoveným programom, ktorý 
zahŕňa od sociálnej, cez ľudské práva až po životné prostredie. 

 
p. Jakubov, predseda RS: Ukončil rozpravu. Poďakoval sa zástupkyniam KO Únie žien 

Slovenska za účasť na rokovaní RS. 
- - - 

 
Pokračovanie rokovania v bode Rôzne 
 
p. Jakubov, predseda RS: Pokračovanie rozpravy. 
 
p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Otvoril tému parkovania osobných 

motorových vozidiel v malých mestských častiach. Uviedol, že aj v nich sa postupne 
rozrastá, že majitelia neparkujú svoje vozidlá vo dvore svojich rodinných domoch, ale 
pred bránou. Vzniká zahlcovanie ulíc autami. Skôr sa to prejavuje v nových častiach, 
tzv. satelitných častiach mesta. Požiadal starostov, aby si pozreli VZN, ktoré bolo 
prijaté v obci Kostoľany pri Hornáde, lebo je dobre spracované. Následne by sa mohli 
starostovia, ktorých sa to dotýka, stretnúť a spoločne dosiahnuť to, aby čo najviac 
vozidiel parkovalo vo dvoroch rodinných domoch.  

 
p. Jakubov, predseda RS: Požiadal p. Lesňáka o zaslanie spomínaného VZN v elektronickej 

forme. 
 
p. Puzderová, starostka MČ Košice – Šebastovce: Nevie, či starostovia postrehli, že došlo 

k verejnému prerokovaniu zmien a doplnkov Územného plánu mesta Košice a či majú 
informáciu, že na základe poslaneckého návrhu sa udeje zmena, ktorá v predloženom 
materiáli na rokovanie MZ je uvedená ako č. 121. Zmena sa týka toho, že sa ruší 
doterajší platný predpis, že pri stavbe rodinného domu maximálna dĺžka pripojenia sietí 
je 6 metrov. A nevie si to celkom predstaviť, pretože opäť budú vznikať uličky, 
chodníčky, teda úzke cesty a ako sa tam bude riešiť odpad, údržba. Dôjde aj k narušeniu 
číslovania stavieb.  

 
p. Krištof, starosta MČ Košice – Barca: Na jednej strane zrušenie obmedzenia zastavanosti 

predstavuje možnosť vyriešenia zahustenia nadrozmerných záhrad. Na druhej strane 
však problém so vzniknutím úzkych uličiek, resp. problémové číslovanie rodinných 
domoch, mohlo by ustrážiť prijaté uznesenie MZ v decembri 2012, ktorým je dané, že 
každá zmena územného plánu zóny pri zástavbe musí prejsť zmenami a doplnkami, 
tzn., že nemôže rozhodnúť stavebný úrad. Druhá vec je, že stavebný úrad môže zatiaľ 
dávať legalizáciu čiernej stavby.  

 Vo veci parkovania ešte doporučuje, čo na stretnutí aj navrhol, aby sa spoločne stretli 
pracovníci zo špecializovaného stavebného úradu, stavebný úrad a Útvar hlavného 
architekta a ujasnili si vzájomne podmienky, ako budú povoľovať stavby, koľko je 
potrebných stojísk pri rodinnom dome. Doteraz bolo jedno potrebné a v súčasnosti, že 
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sú už potrebné dve. Je to tiež argumentácia z hľadiska budúcnosti a stavebníkom dávať 
jednoznačné pokyny.  

 
p. Jakubov, predseda RS: K obmedzeniu zastavanosti, ktoré bolo schválené, malo dobrý 

úmysel, ale bolo zlé naformulované v tom, že napr. pri pláne výstavby šesťpodlažnej 
bytovky, ktorá od verejnej komunikácie bola vzdialená viac ako 6 metrov, vydalo ÚHA 
negatívne stanovisko a stavebný úrad výstavbu bytovky nepovolil. Musela sa triktne 
dodržať hranica 6 metrov od komunikácie. Zabrániť vzniku úzkych uličiek, o ktorých 
hovorila p. starostka, je možné zabrániť ináč a obmedziť sa to dá iným spôsobom.  

 Predniesol návrh uznesenia k prerokovanému bodu č. 2 a 3: „Rada starostov 
v Košiciach berie na vedomie prezentáciu spoločnosti PLAYSYSTEM s.r.o. 
a prezentáciu o činnosti KO Únia žien Slovenska Košice.“ 

 
Hlasovanie č. 4: za: 12, proti: 0, zdržal sa: 0 
 
p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

- - - 
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Záver rokovania 
 

Predseda Rady starostov v Košiciach Ján Jakubov ukončil 15. rokovanie Rady starostov 
v Košiciach. Poďakoval sa starostom za ich celoročnú prácu a účasť na rokovaní, pretože 
rokovali korektne a bolo veľmi veľa podnetných návrhov. Zaželal všetkým príjemné prežitie 
vianočných sviatkov a do Nového roku pevné zdravie.  

 
 
 
 
 
 
 
     

   Ing. Ján Jakubov 
 predseda Rady starostov 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Zápisnica vyhotovená dňa 03.01.2017 
Za správnosť: Blanka Lukáčová 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
Overovatelia zápisnice: 
 
 
Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová ............................................ podpísala dňa: .............................. 
 
 
p. Monika Puzderová ...........................................................  podpísala dňa: .............................. 
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Rada starostov v Košiciach 
 

Zápisnica 
z 15. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 02. decembra 2016 

 
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
 
Úvod rokovania 
 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Ing. Ján Jakubov, starosta MČ 
Košice – Západ, v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

Z rokovania boli ospravedlnení starostovia p. Halenár a p. Exner. V úvode rokovania 
bolo prítomných 17 starostov a Rada starostov v Košiciach bola uznášania schopná.  

Privítal na rokovaní primátora mesta Košice Richarda Rašiho a zástupkyňu riaditeľa 
magistrátu Martu Kažimírovú. 
 
K programu rokovania 
 
p. Jakubov, predseda RS: Pozvánka s programom rokovania bola starostom zaslaná 

elektronickou formou. Opýtal sa starostov či majú doplňujúce body do programu 
rokovania. Žiadne návrhy zo strany starostov neodzneli a dal hlasovať o programe ako 
o celku. 

 
Hlasovanie č. 1 -   za: 16, proti: 0, zdržal sa: 0 
 
p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že program rokovania RS bol schválený. 

- - - 
 
Overovatelia zápisnice: Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová a p. Monika Puzderová 

- - - 
 
Bod č. 1 
Prerokované materiály Mestskej rady v Košiciach zo dňa 21.11.2016 zaradené na 
zasadnutie MZ 
 
p. Jakubov, predseda RS: Slovo udelil primátorovi mesta. 
 
p. Raši, primátor mesta Košice: Najdôležitejším bodom, ktorý sa bude na mestskom 

zastupiteľstve schvaľovať je návrh programového rozpočtu mesta Košice na rok 2017. 
Uviedol, že v budúcom roku sa naisto bude otvárať, pretože niektoré skutočnosti, ktoré 
sa udejú, nevedia s akým odpadom a ako rozpočet ovplyvnia. Hlavnými prioritami sú 
modernizácie električkových tratí, rekonštrukcia a výstavba športových ihrísk, výkup 
pozemkov v spojitosti s rozšírením Slaneckej cesty, rekonštrukcia a modernizácia 
verejného osvetlenia – veľká súťaž, množstvo projektov financovaných z EÚ, bazén na 
Rumanovej, rekonštrukcia a modernizácia škôl a školských zariadení. Podiel na výnose 
dane z príjmov fyzických osôb pre obce je 70 percent, čo v rozpočte má pozitívny fakt 
a očakáva sa pre mesto nárast financií v objeme viac ako 5,5 mil. eur. Zároveň však 
musia zvyšovať platy zamestnancom v školstve na úrovni 6 percent od 1. 9. 2016 a 4 
percentá od 1. 1. 2017. Ďalej je navýšenie platov zamestnancov verejnej správy 
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a zamestnancov rozpočtových a príspevkových organizácii, ktoré je na úrovni mesta 
približne v objeme 3 mil. eur. Mesto má výpadky príjmu z dane za nehnuteľnosť za 
katastrálne územie Sokoľany vo výške 1,6 mil. eur a výpadok milión eur z U. S. Steel-u 
za odpad, pretože sa znížila produkcia, znížili sa aj platby za uloženie odpadu. Ďalej sú 
rizikové veci, ktoré sa môžu v roku 2017 prejaviť, a to Borovicový háj. Prebieha 
masívna petícia, ktorá navrhuje, aby mesto sa vysporiadalo finančne, teda majitelia 
pozemkov požadujú financie, ktoré v rozpočte nie sú zakomponované. Slanecká cesta 
a výkup pozemkov. Nedoriešené vlastnícke vzťahy v Ťahanovciach s Rímskokatolíckou 
cirkvou. Mesto ďalej musí riešiť náležitosti ohľadne spoločnosti Kosit, čo z hľadiska 
rozpočtu bude kľúčové a bude súvisieť aj s otvorením rozpočtu v budúcom roku. 
Uviedol, že návrh rozpočtu je pripravený tak, že predstavuje jemné navýšenie pre 
mestské časti v celkovom objeme dvoch percent. Sú zachované financie na investičné 
akcie pre veľké MČ v objeme 30 tis. a pre malé MČ v objeme 10 tis. eur. Ďalšími 
financiami, ktoré mestské časti môžu využiť, budú financie na podporu športu a s tým 
súvisiace záležitosti, a to 10 tis. eur pre veľkú MČ a 5 tis. eur pre malú MČ. Kľúčovým 
momentom pre budúci rok bude jednak predpokladaný vývoj podielových daní, ale 
hlavne ako sa rozhodne MZ na svojom najbližšom zasadnutí v súvislosti s Kositom 
pokračovať, pretože sú dve možnosti, a to buď padne rozhodnutie, že mesto ako 
akcionár v Kosite zostane a bude sa finančne spolupodieľať na nevyhnutných 
investíciách, ktoré na najbližšie dva roky majú byť v objeme 4,6 mil. eur alebo sa 
rozhodne, že podiel mesta v Kosite sa predá. Pri obidvoch možnostiach sa rozpočet 
otvárať bude naisto, len s rozdielom, že pri prvom rozhodnutí sa bude rozpočet v každej 
položke krátiť a v prípade schválenia druhej možnosti, je už schválené uznesenie MZ, 
že časť peňazí z predaja podielu sa rozdelí medzi mestské časti. Jeho názor je ten, že 
podiel mesta v Kosite je lepšie predať, ale rozhodnutie bude na poslancoch MZ.  
Uviedol, že do programu rokovania MZ sa materiál súvisiaci s Borovicovým hájom 
nepredloží, pretože vyčíslená suma podľa toho, čo vlastníci žiadajú, sa blíži až k 7 mil. 
eur. Návrh riešenia, ktoré pripravili odborné útvary na magistráte predstavoval, aby 
mesto za pozemky nemuselo platiť, ale zároveň by sa ponechala funkcia zelene. 
Verejnosť však stále má pochybnosti o tom, že sa v Borovicovom háji nebude nič 
stavať, preto je snahou mesta vymyslieť ešte jednu formu riešenia a to takú, ktorá 
odstráni akékoľvek pochybnosti o možnom stavebnom ruchu na danom území a 
teoreticky preniesť túto ťarchu na štát. Lebo raz platiť niekto za Borovicový háj bude. 
Informoval starostov, že rozhodnutie, prečo ponechali možnosť investovania peňazí na 
rozvoj športu aj v budúcom rozpočte bolo, že prišli veľké pozitívne ohlasy od občanov, 
ako peniaze v mestských častiach boli použité a tiež aj v súvislosti, že mesto bolo 
vyhodnotené ako najlepšie európske mesto športu.  
 

p. Jakubov, predseda RS: Skôr ako otvoril rozpravu, privítal na rokovaní RS námestníkov 
primátora, a to Renátu Lenártovú a Martina Petruška.  
Otvoril rozpravu a starostov informoval, že Mestská rada v Košiciach návrh 
programového rozpočtu prerokovala a prijala uznesenie, že odporúča Mestskému 
zastupiteľstvu v Košiciach prerokovať a schváliť Programový rozpočet mesta Košice na 
rok 2017 s pripomienkami: 

– pri dotácii podpory mládežníckeho futbalu v Košiciach vynechať slovné spojenie „FC 
VSS Košice, a. s.“; 

– finančné prostriedky z podielu dane za psa pre mestské časti využiť aj na ochranu 
detských ihrísk; 

– zahrnúť valorizáciu miezd pre ZOS a OS. 
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p. Raši, primátor mesta Košice: K pripomienke, aby bolo vynechané slovné spojenie FC VSS 
Košice uviedol, že to bol návrh p. Sidora, ako predsedu komisie z dôvodu, že mesto má 
v súčasnosti podmienku financovania mládežníckeho futbalu naviazanú na VSS. VSS 
má podmienky platenia mládežníckych trénerov, aby nemali dlhy voči mestu na 
daniach, dlhy voči mestským podnikom, atď. Stav je ale taký, že tieto dlhy majú, čiže 
majú pozastavené peniaze. A v prípade, že dôjde k situácii, že si nesplnia záväzky 
a nebudú platiť, tak aby 300 detí neprišlo o svoju dotáciu, peniaze na podporu 
mládežníckeho futbalu budú rozpočtované, ale nebudú viazané iba na FC VSS.  

 
p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Mal dve otázky. Ak porozumel správne, tak 

o finančnú podporu môžu žiadať aj iné futbalové kluby, resp. občianske združenia na 
svoju činnosť a či pri uznesení, ktoré hovorí o prerozdelení financií na mestské časti 
v prípade predaja podielu mesta v Kosite, či je už daný aj kľúč ich prerozdelenia alebo 
je to vo všeobecnej rovine, o ktorej sa bude rokovať. 

 
p. Raši, primátor mesta Košice – Čo sa týka futbalového klubu dodal, že to nie je jednoduché, 

pretože pôvodná zmluva a aj uznesenie je robené tak, že sa týka financovania mládeže 
klubu, ktorý je v najvyššej súťaži a má všetky kategórie družstiev a aj útvar talentovanej 
mládeže. Momentálne také podmienky spĺňa iba FC VSS v Košiciach. FC Lokomotíva, 
ktorá je v poradí druhá, nespĺňa všetky potrebné atribúty.  

 Uznesenie, ktoré bolo prijaté na MZ pri predpoklade, že dôjde k predaju podielu mesta 
v Kosite, tak hovorí o tom, že časť peňazí sa prerozdelí na MČ. Nehovorí o presnej 
sume a nie je vymyslený ani kľúč ich prerozdelenia.  

 
p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Požiadal o potvrdenie informácie, že pri prvej zmene 

programového rozpočtu mesta, t. j. na zasadnutí MZ vo februári 2017, bude predložená 
aj zmena financovania o valorizáciu miezd ZOS a OS. 

 
p. Raši, primátor mesta Košice: Medzi ďalšie dôležité body, o ktorých bude najbližšie 

zastupiteľstvo rozhodovať patrí aj zmena Štatútu mesta Košice súvisiaca s VZN mesta 
Košice o pravidlách času predaja v obchode a času prevádzky služieb na území mesta 
Košice. V návrhu VZN je v samotnej centrálnej zóne, t. j. na Hlavnej a Kováčskej ulici 
možnosť otvorenia letných terás len do 24:00 hod. Sú upravené prevádzkové hodiny aj 
na sídliskách. Zásadná vec, ktorá je do návrhu VZN zapracovaná, sa týka prevádzok 
s predajom alkoholu, tzv. večierky. Došlo k obmedzeniu ich otváracích dôb a otvorené 
budú môcť byť do 21:00 hod.  

 Na rokovanie MZ budú zaradené aj petície, a to petícia súvisiaca s Borovicovým hájom, 
kde sa vysvetlí ďalší postup, aby sa Borovicový háj uchránil a zároveň, aby sa uchránili 
mestské peniaze. Ďalšou petíciou bude petícia o parkovaní a ďalšie dva body, ktoré 
spolu súvisia, a to Vyhovenie protestu prokurátora a návrh na zmenu VZN č. 157. 
Mestské zastupiteľstvo bude rokovať aj o bode, ktorý predkladá poslanec p. Žarnay, 
ktorý navrhuje zrušiť všetkých 10 parkovacích zón. Uviedol, že petícia, ktorá bola 
podaná na magistrát v súvislosti s parkovaním má po právnej stránke veľa chýb, ktoré aj 
vymenoval.  

 Ďalším dôležitým bodom je tiež pokračovanie v modernizácii električkových tratí, ako 
aj rekonštrukcia depa. V tejto oblasti, bude určite najkritickejším bodom križovatka 
VSS. Nie je možné križovatku počas rekonštrukcie úplne zatvoriť a počas jej 
rekonštrukcie bude možné z každého smeru – pruhu odbočiť len vpravo. 

 Upozornil starostov, že pri organizovaní najbližšieho mestského zastupiteľstva sa bude 
postupovať v zmysle pokynov polície, ktorá monitoruje situáciu, aby samotné rokovanie 



4 

 

MZ prebehlo komfortne a aby sa každý cítil hlavne bezpečne. Ak prídu pokyny, že je 
potrebné robiť bezpečnostné opatrenia, systémové, budú o nich včas informovaní.  

 
p. Jakubov, predseda RS: Zo strany starostov k návrhu programového rozpočtu neodzneli 

žiadne ďalšie pripomienky, preto rozpravu ukončil a predniesol návrh na uznesenie:  
 „Rada starostov v Košiciach schvaľuje Programový rozpočet mesta Košice na roky 

2017 – 2019 a odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Košiciach predložený materiál 
prerokovať a schváliť.“ 

 
Hlasovanie č. 2 - za: 18, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 
 Rozprava pokračovala k ostatným bodom prerokovaným na mestskej rade.  
 
p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Nakoľko v pozvánke na rokovanie mestského 

zastupiteľstva je predložený aj prerušený bod MZ s názvom „Návrh postupov pri riešení 
redukcie mestských častí v Košiciach“ opýtal sa p. primátora na informácie. 

 
p. Raši, primátor mesta Košice: Pri prerokovaní tohto bodu sa nebudú riešiť konkrétne zmeny 

usporiadania mestských častí, bude sa riešiť len to, či mestské zastupiteľstvo schváli, 
aby sa pripravila zmena zákona o meste Košice, ktorá musí prejsť v Národnej rade 
prvým a druhým čítaním a tá dá kompetenciu mestskému zastupiteľstvu, ktoré 
do budúcnosti by rozhodovalo o usporiadaní - počtu mestských častí. A ak sa to schváli, 
tak to do parlamentu predloží. Čiže v tomto momente ide len o kompetenciu, ktorú dajú 
alebo nedajú mestskému zastupiteľstvu.  

 
p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Nebol mu celkom jasný postup. Ak tomu správne 

porozumel, tak návrh na zmenu zákona bude do Národnej rady predkladať primátor 
mesta p. Raši a zákon bude pojednávať o tom, že mestské zastupiteľstvo bude 
kompetentné rozhodnúť o ďalšom členení alebo štruktúre mesta Košice – mestských 
častí. A v konečnom dôsledku po schválení zmeny zákona o ďalšej budúcnosti 
mestských častí rozhodne mestské zastupiteľstvo? 

 
p. Raši, primátor mesta Košice: Rozhodovanie bude na mestskom zastupiteľstve. 
 
p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Rada starostov podľa zákona môže odmietnuť uznesenie 

mestského zastupiteľstva, pretože pozícia, ktorá je dnes v zákone o Košiciach napísaná, 
bude zachovaná a stále je tu možnosť relatívne veto. To sa môže prelomiť trojpätinovou 
väčšinou opakovaným hlasovaním v mestskom zastupiteľstve.   

 
p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Už to hovorí roky, ale podľa jeho názoru 

problém je v tom, že MČ nemajú kompetencie. Kompetencie znamenajú financie 
a zodpovednosť. 

 
p. Raši, primátor mesta Košice: Ak sa to na MZ schváli, tak samotný návrh na zmenu zákona 

o meste Košice im bude preposlaný. 
 
p. Jakubov, predseda RS: Neodzneli zo strany starostov ďalšie pripomienky k ostatným 

bodom, ktoré boli prerokované na mestskej rade, preto ukončil rozpravu a predniesol 
návrh na uznesenie: „Rada starostov v Košiciach odporúča Mestskému zastupiteľstvu 
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v Košiciach prerokovať a schváliť materiály z 11. zasadnutia Mestskej rady v Košiciach 
zaradené na zasadnutie MZ.“ 

 
Hlasovanie č. 3 - za: 19, proti: 0, zdržal sa: 0 
 
p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 
 Poďakoval sa primátorovi mesta, námestníkom primátora a zástupkyni riaditeľa za ich 

účasť na rokovaní. 
- - - 

 
p. Jakubov, predseda RS: Ku ďalším bodom Rady starostov neboli zatiaľ prítomní samotní 

referujúci, začali preto rokovať o bode Rôzne. 
- - - 

 
Bod č. 4 
Rôzne 
 
p. Jakubov, predseda RS: Otvoril bod. 
 
p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Opýtal sa starostov malých mestských častí, či na 

komunikáciách, ktoré spravujú a denne jazdí MHD, uzatvárajú dohody o zvláštnom 
užívaní s jednotlivými žiadateľmi o prekopávku alebo to nechávajú na magistrát? A či 
vykonávajú kontrolu? Dodal, že v jeho MČ tlačí všetkých k tomu, aby dohodu podpísali 
s MČ, aby dali cestu do pôvodného stavu, aby vedel vykonať kontrolu a až na základe 
toho, mesto vydá Rozhodnutie o zvláštnom užívaní. Má informáciu z magistrátu, že 
takto postupuje iba on a ešte jeden starosta z malej MČ. Ostatní to nerobia. Magistrát 
tvrdí, že stíha odkontrolovať všetko. Má ale o tom pochybnosti. A aby boli v tomto 
jednotní, opýtal sa kolegov, či budú postupovať rovnako alebo každý individuálne? 

 
p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Podporuje návrh p. Kažimíra a plus je za 

to, aby sa otvorila aj rozprava súvisiaca s vodárňami, aby boli prizvaní aj kompetentní 
v tejto veci, pretože je nemysliteľné, aby po vykonaní výkopových prác na odstránenie 
havárie zostali výkopy otvorené 7 až 10 týždňov. Aby prišli a povedali, v čom je 
problém. Vyjadril tiež súhlas, čo sa týka lokálnych prekopávok na komunikáciách, kde 
nepremáva MHD, aby to mali v kompetencií mestské časti, aby mohli regulovať, 
odobrovať tieto prekopávky. Dodal, že so stavebníkmi, ktorí cestu prekopú sú spravidla 
problémy, lebo na konečnú úpravu použijú iba drť.  

 
p. Jakubov, predseda RS: Už sa na túto tému v minulosti bavili a preto doporučil, aby na 

najbližšie rokovanie Rady starostov prizvali v tejto veci kompetentných aj z magistrátu 
a z inštitúcií, ako sú vodárne, plynárne. 

 Otvoril tému, o ktorej hovorili aj na Regionálnom združení ZMOS u p. starostu Hlinku. 
Uviedol, že došlo k vyberaniu poplatkov od správcov sieti za ich vyjadrenia. Napr. 
plynárne majú poplatky pre fyzické osoby vo výške 20 eur a od právnických osôb, 
medzi ktoré patria aj mestské časti, 120 eur. Ak za rok bude stavebných konaní napr. 20 
a bude potrebné vyjadrenie napr. od plynárni, už táto suma je celkom vysoká. A to 
nehovorí, aká bude suma sumárna za vyjadrenia od všetkých potrebných správcov sietí. 
Prehľad poplatkov jednotlivých inštitúcií má vypracovaný a vie ho všetkým starostom 
emailom preposlať. S p. Hlinkom, ako členom vedenia ZMOS sa dohodli, že v tejto veci 
cez ZMOS budú iniciovať a hľadať formu, buď recipročných stanovísk, pretože aj 
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mestské časti sa vyjadrujú a vydávajú stanoviská alebo budú musieť rokovať na úrovni 
ZMOS, aby sa poplatky netýkali samosprávy. V minulosti bola štátna a samospráva 
oslobodená od mnohých poplatkov, pretože ide o verejné zdroje, peniaze občanov.  

 
p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Súhlasil s návrhom p. Kažimíra a okrem prekopávok, 

problémom je aj usadzovanie dopravných značiek bez vedomia mestskej časti. 
Následne, ale občania „bombardujú“ mestskú časť. Ďalej výrub. Zo zákona nikto nemá 
povinnosť hlásiť výrub, ale z vlastnej iniciatívy má dohodu s pracovníkom zo Správy 
mestskej zelene, ktorý má na starosti jeho MČ, že mu telefonicky oznamuje, kam ide 
niečo spíliť. A určite by bolo vhodné celoplošne prijať uznesenie – pravidlo pre mestský 
podnik, dispečing, správu komunikácii, atď., aby bezodkladne vopred hlásili čo sa ide 
v mestskej časti diať. Napr. pri výmene plynového potrubia na Tomášikovej ulici mali 
plynárne súhlas na výrub 15 stromov. Aktivisti ho upozornili a spoločne priamo na 
mieste sa dohodli na inom postupe prác a zachránili tak 12 stromov. Dodal, že je veľmi 
veľa vecí, ktoré sa v mestskej časti dejú bez vedomia miestneho úradu. Nemalo by to 
tak byť, chcelo by to zmenu, aby ako prvý bol informovaný úrad.  

 
p. Jakubov, predseda RS: Súhlasil, že k tejto téme každý jeden zo starostov by mohol 

diskutovať. Uviedol, že spoločne s podpredsedom RS p. Kažimírom a s predsedom 
Regionálneho združenia ZMOS p. Hlinkom sa pokúsia niečo vymyslieť a pripraviť.  

 (pozn.: prerušila sa rozprava) 
- - - 

 
Bod č. 3 
Prezentácia spoločnosti PLAYSYSTEM s.r.o. - budovanie detských ihrísk a fit parkov 
(športovísk) 
  
p. Jakubov, predseda RS: Privítal na rokovaní zástupcu firmy PLAYSYSTEM s.r.o., ktorá 

realizuje určité prvky do detských ihrísk, fit parkov, atď. 
 
p. Bavlšik, PLAYSYSTEM, s.r.o.: Dôvodom, prečo prišiel na Radu starostov, bol rozhovor so 

starostom MČ Lorinčík p. Exnerom, ktorý ich dopytoval ohľadom ročných kontrol 
detských ihrísk, pretože chcel vedieť ako to je. Následne po ich stretnutí, kde mu 
objasnil situáciu p. starosta navrhol, že by bolo vhodné, aby to odprezentoval aj na 
tomto mieste. Ako bolo povedané zaoberajú sa realizáciou detských ihrísk. A jednou 
z vecí, ktorú okolo detských ihrísk je potrebné zabezpečiť, sú hlavné ročné kontroly. 
Tieto kontroly sa vykonávajú podľa slovenskej technickej normy (STN), v ktorej sa 
hovorí, že: „kontrolu zariadenia musia vykonávať oprávnené osoby prísne podľa 
pokynov výrobcu“. Osobne bol aj na Štátnej obchodnej inšpekcii si to odkonzultovať. 
Citoval z normy: „Cieľom hlavnej ročnej kontrole je zistiť celkovú úroveň bezpečnosti 
zariadenia – ihriska.“ Nekontroluje sa výrobca, papiere, ale kontroluje sa bezpečnosť 
ihriska. V norme nie je dané, že kontrolu má vykonávať výrobca, ale zároveň nie je 
nikde dané, že to nemôže byť výrobca. Úlohou je nevydať len protokol o stave ihriska, 
ale vykonať jeho údržbu a tú by mal vykonať výrobca v zmysle dokumentácie 
schválenej certifikačným orgánom. Dodal, že v záujme dodávateľa by malo byť, aby 
ročný servis zabezpečil – bezpečnosť ihriska a zároveň vydal protokol o kontrole. 

 
p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu.  
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p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Mestská časť spravuje ihrisko, ktoré bolo urobené v roku 
2010 a urobené je zle. Opýtal sa, či je ročná prehliadka ihriska zo zákona nutná. A akú 
majú cenu za jej vykonanie.  

 
p. Bavlšik, PLAYSYSTEM, s.r.o.: Neexistuje zákon. Existuje nariadenie vlády platné od 

1.1.2011 a hovorí, že detské ihriská musia byt certifikované. Slovenská technická norma 
č. EN 1176-7, ktorou sa riadia hovorí o povinnosti ročnej kontroly. Tiež hovorí 
o prevádzkových kontrolách. Číslo nariadenia Vlády SR vie poslať emailom.  

 Ku otázke, že za koľko vykonávajú kontrolu uviedol, že filozofiou jeho firmy je nielen 
dodať pre zákazníka kvalitné ihrisko, ale hlavne sa o neho aj starať. Pre ihriská, ktoré 
ich firma postaví ponúkajú aj ročný servisný balík, t. j. pre každý prvok to stoji ročne 20 
eur, ale ten zahŕňa už aj náhradné diely, aj jeho kontrolu a aj človeka, ktorý to osobne 
príde vykonať. Maximálna suma na ihrisko je 130 eur.  

 
p. Jakubov, predseda RS: Ak správne pochopili, tak spravidla vykonávate servisnú prehliadku 

na ihriskách, ktoré boli realizované vašou firmou, ale neznamená to, že pokiaľ po 
dohode s jednotlivými starostami vykonáte prvú obhliadku aj iného ihriska, že sa tomu 
nebránite a viete sa dohodnúť individuálne. 

 Požiadal p. Bavlšika, aby nechal na seba všetky kontakty. 
 
p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Podľa štatútu nášho mesta sa o detské ihriská má starať 

ako správca Správa mestskej zelene a je ich povinnosťou to robiť. Diskutovať môžu 
o tých ihriskách, ktoré cez mestské zastupiteľstvo nezverili do správy Správe mestskej 
zelene a teda ho vlastní MČ. 

 
p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Občania platia poplatok za psa a suma je 

prerozdelená individuálne pre jednotlivé mestské časti. Zachytil informáciu, že túto 
sumu je možné použiť na ozdravenie, resp. revitalizáciu detských ihrísk. 

 
p. Jakubov, predseda RS: Áno. Je to záver mestskej rady, aby poplatky za psa sa mohli použiť 

aj na niečo iné - ekologické. 
 
p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Opýtal sa, či spadá ten poplatok aj na výmenu 

detských hracích prvkov? Oprava, výmena? 
 
p. Jakubov, predseda RS: Usmernenie z magistrátu bude zrejme dané, ťažko mu je na to 

reagovať. 
 
p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Tak by navrhol, aby to bolo možné, aby sa to 

dalo. 
 
p. Jakubov, predseda RS: Na mestskej rade sa dohodlo, že v priebehu roka sa bude 

komunikovať a hľadať aj iné formy usmernenia. 
 
p. Puzderová, starostka MČ Košice – Šebastovce: Usmernenie z magistrátu pri čerpaní 

poplatkov za psa im boli dané. Má informáciu o tom, že usmernenie sa bude 
prehodnocovať, ale momentálne platí to, ktoré im bolo dané a na základe neho musia 
finančné prostriedky vyúčtovať. 
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p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Z mestskej rady je výstup taký, aby sa poplatok za psa 
mohol využiť aj do oplotenia detských ihrísk, ktoré zamedzuje psovi vstup. 

 Požiadal, aby sa informácie dostali ku starostom prostredníctvom emailu, t. j. číslo 
spomínanej normy, kontakt na firmu, atď. a zároveň pozval p. Bavlšika do MČ Sever. 

 
p. Jakubov, predseda RS: Uviedol, že berie si to za úlohu a každému členovi Rady starostov 

požadované informácie prostredníctvom emailu prepošle. 
 
p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Ako bolo povedané, spomínaná norma platí od roku 

2011 a vzťahuje sa na ihriská, ktoré boli zrealizované od tohto roku. A ihriská, ktoré sú 
staršie, sa nedajú podľa normy skontrolovať, lebo boli postavené za úplne iných noriem. 
A podľa jeho názoru sa kontroly starých ihrísk netýkajú. 

 
p. Betuš, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Poďakoval sa za spoluprácu s p. Bavlšikom 

v rámci jeho mestskej časti, pretože okrem firiem, ktoré realizujú certifikované detské, 
resp. športové ihriská, existujú aj tzv. „samozvaní“ výrobcovia rôznych športových 
zariadení, ktoré si ľudia na ihriská naťahajú a v konečnom dôsledku starosta zodpovedá 
za bezpečnosť. V MČ sa niekedy nachádzal skateový park v športovom areáli, kde boli 
nanosené rôzne športové zariadenia a len vďaka spolupráci s firmou PLAYSYSTEM, 
dokázal zakázať užívanie spomínaných zariadení do času, kým tí „samozvaní“ 
výrobcovia neprinesú k týmto zariadeniam certifikát od výrobcu. Do určeného času ho 
nedoniesli a boli vyzvaní, aby odpratali svoje zariadenia z verejného priestranstva. Je 
potrebné sa tiež chrániť, pretože v prípade úrazu dieťaťa, nedaj bože smrteľného, 
zodpovedný bude starosta. 

 
p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: V jeho MČ sa postavilo workoutové ihrisko na 

ktorom došlo k ťažkému úrazu. Prevádzku zrušil. Opýtal sa, či norma platí na všetky 
ihriská? A súhlasil s p. Betušom, ktorý hovoril o zodpovednosti starostu. 

 
p. Bavlšik, PLAYSYSTEM, s.r.o.: Nariadenie vlády je platné od 1.1.2011. Norma je staršia 

a pri jeho podnikateľských začiatkoch sa riadil normou z roku 1991. Uviedol, že až 
nariadenie vlády stanovilo detské ihriská za určené výrobky, museli prejsť certifikáciou 
od autorizovanej osoby. Vtedy autorizovaná osoba zobrala normy, ktoré už boli 
v Európe dávno platné a certifikovala. Tzn., že detské ihriská majú svoje normy, 
workautové tiež. Nariadenie vlády zastrešuje obidve.  
Prevádzkovateľa detských ihrísk môže kontrolovať jedine Slovenská obchodná 
inšpekcia (SOI).  
 

p. Jakubov, predseda RS: Je tu možnosť, dohodnúť si aj individuálne stretnutia, na ktorých 
starostovia môžu klásť otázky a pýtať sa. 

 Ukončil rozpravu. Poďakoval sa p. Bavlšikovi za jeho účasť na rokovaní RS a požiadal 
ho, aby preposlal všetky chýbajúce informácie, na ktoré sa starostovia pýtali, 
pracovníkovi p. Kováčovi na MČ Západ. Následne všetky dostupné informácie budú 
starostom rozoslané v elektronickej forme. 

- - - 
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Bod č. 2 
Prezentácia činnosti KO Únia žien Slovenska Košice 
 
p. Jakubov, predseda RS: Privítal na rokovaní predsedníčku Krajskej organizácie Únie žien 

Slovenska (KO ÚŽS) a jej spolupracovníčky. 
 
p. Huštatýová, predsedníčka KO ÚŽS: Poďakovala sa za možnosť účasti na rokovaní Rady 

starostov. Nevie, ako sú starostovia informovaní o nových skutočnostiach, ale 15. marca 
bola podpísaná s mestom Košice Spoločenská zmluva o spolupráci najmä o podpore 
dobrovoľníctva. Dodala, že na toto dobrovoľníctvo sa pomaly zabúda, zabúda sa na 
ženy, ktoré celý život venovali tejto práci. Vyhlásili aj dekádu partnerského dialógu do 
roku 2020, aby sa im podarilo odprezentovať prácu, ktorú do rozvoja mesta a mestských 
častí vkladali bezplatne a dobrovoľníckou prácou. Uviedla, že hľadajú spôsob, aby 
všetky zmeny legislatívy aj ekonomické podmienky trošku „premohli“. Veľmi im chýba 
spätná väzba, že okrem klubov seniorov – dôchodcov, športových, pracujú v tomto 
meste aj občianske združenia neziskové. Ich záujem je prispievať k činnosti, ale 
dohodnutým spôsobom. Určite starostovia počuli o možnosti participatívneho rozpočtu 
a tým sa uchádzajú najmä o to, aby túto formu zvážili vo svojich zastupiteľstvách. Sú 
ochotné prísť aj na miestne zastupiteľstvá, pretože dialóg je potrebný.  

 Krajská organizácia je v meste rozdelená tak, ako je podelené územnosprávne členenie. 
Mestské časti, ktoré spadajú do územia Košice I, s nimi komunikuje p. Terézia 
Dančáková a územie Košice IV je v kontakte s p. Boženou Géciovou.  

 Uviedla, že ich snahou je prezentovať tú prácu, ktorú vkladajú neviditeľne, 
nepomenovane do našich komunít. Bola by rada, aby slovné spojenie komunita nebolo 
ponímané iba v spojení s rómskou otázkou, ale pravda je tá, že komunitou je každé 
spoločenstvo ľudí, ktoré žije na jednom území, spolu komunikuje a spolu prispieva do 
rozvoja.  

 Uviedla, že participovať chcú aj na úrovni mesta a ponúkajú projekt Výchova 
v občianstvo a občianska participácia. Veľmi radi by obnovili rokovania vo veci 
detského parlamentu, o ktorom už komunikovali so starostom z MČ Krásna 
a Dargovských hrdinov. Išlo by o pravidelnú prácu s deťmi.  

 5. december patrí medzi svetovo uznávaný deň dobrovoľníkov. Uviedla, že navrhujú, 
aby v jednotlivých mestských častiach sa uzatvorila spoločenská zmluva, aby sa celé 
mesto vykrylo a aby mohli 2 – 3 dobrovoľníkov/dobrovoľníčky vychovať. Ponúkajú to, 
že pripravia dobrovoľníka na hociktorú oblasť, ktorá je v danej mestskej časti želaná, 
aby mohli pomáhať ľuďom.  

 Starostov oboznámila aj s plánovanými podujatiami na budúci rok, ako je napr. Týždeň 
manželstva (február), Týždeň nepomenovanej práce (apríl), Týždeň prarodičov 
(september) a v decembri od 5. do 10., ktorý je zároveň svetovým dňom ľudských práv 
by mohli oceniť a doceniť dobrovoľnícku prácu. Radi by starostov oslovili aj pri 
príprave podujatia prednesu poézie a prózy žien, ktoré na budúci rok oslávi 50. výročie 
a je to podujatie s názvom Vansovej Lomničky. 

 
p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu.  
 
p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Opýtal sa, na organizačnú štruktúru krajskej 

organizácie a zároveň, koľko členov evidujú z MČ Krásna. Zaujímal sa, v ktorých 
mestských častiach funguje Parlament seniorov a mládeže okrem Juhu. Uviedol, že 
veľmi rád privíta, ak sa stretnú a podpíšu dohodu o spolupráci.  
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p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Poďakoval sa za veľmi dobrú spoluprácu a je rád, lebo 
spoločné akcie sú pre nich prínosom. 

 
p. Huštatýová, predsedníčka KO ÚŽS: Organizačná štruktúra je taká, že sú mestské časti, 

v ktorých sú oficiálne základné organizácie, ale okrem základných pre spoluprácu 
využívajú aj dobrovoľnícke skupiny, ktoré pracujú a komunikujú so základnou 
organizáciou, pretože program a návrhy sú jednotné. Uviedla, že v Krásnej priamo sú 4 
ženy, ktoré komunikujú – sú v kontakte. Riadia si ich stanoveným programom, ktorý 
zahŕňa od sociálnej, cez ľudské práva až po životné prostredie. 

 
p. Jakubov, predseda RS: Ukončil rozpravu. Poďakoval sa zástupkyniam KO Únie žien 

Slovenska za účasť na rokovaní RS. 
- - - 

 
Pokračovanie rokovania v bode Rôzne 
 
p. Jakubov, predseda RS: Pokračovanie rozpravy. 
 
p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Otvoril tému parkovania osobných 

motorových vozidiel v malých mestských častiach. Uviedol, že aj v nich sa postupne 
rozrastá, že majitelia neparkujú svoje vozidlá vo dvore svojich rodinných domoch, ale 
pred bránou. Vzniká zahlcovanie ulíc autami. Skôr sa to prejavuje v nových častiach, 
tzv. satelitných častiach mesta. Požiadal starostov, aby si pozreli VZN, ktoré bolo 
prijaté v obci Kostoľany pri Hornáde, lebo je dobre spracované. Následne by sa mohli 
starostovia, ktorých sa to dotýka, stretnúť a spoločne dosiahnuť to, aby čo najviac 
vozidiel parkovalo vo dvoroch rodinných domoch.  

 
p. Jakubov, predseda RS: Požiadal p. Lesňáka o zaslanie spomínaného VZN v elektronickej 

forme. 
 
p. Puzderová, starostka MČ Košice – Šebastovce: Nevie, či starostovia postrehli, že došlo 

k verejnému prerokovaniu zmien a doplnkov Územného plánu mesta Košice a či majú 
informáciu, že na základe poslaneckého návrhu sa udeje zmena, ktorá v predloženom 
materiáli na rokovanie MZ je uvedená ako č. 121. Zmena sa týka toho, že sa ruší 
doterajší platný predpis, že pri stavbe rodinného domu maximálna dĺžka pripojenia sietí 
je 6 metrov. A nevie si to celkom predstaviť, pretože opäť budú vznikať uličky, 
chodníčky, teda úzke cesty a ako sa tam bude riešiť odpad, údržba. Dôjde aj k narušeniu 
číslovania stavieb.  

 
p. Krištof, starosta MČ Košice – Barca: Na jednej strane zrušenie obmedzenia zastavanosti 

predstavuje možnosť vyriešenia zahustenia nadrozmerných záhrad. Na druhej strane 
však problém so vzniknutím úzkych uličiek, resp. problémové číslovanie rodinných 
domoch, mohlo by ustrážiť prijaté uznesenie MZ v decembri 2012, ktorým je dané, že 
každá zmena územného plánu zóny pri zástavbe musí prejsť zmenami a doplnkami, 
tzn., že nemôže rozhodnúť stavebný úrad. Druhá vec je, že stavebný úrad môže zatiaľ 
dávať legalizáciu čiernej stavby.  

 Vo veci parkovania ešte doporučuje, čo na stretnutí aj navrhol, aby sa spoločne stretli 
pracovníci zo špecializovaného stavebného úradu, stavebný úrad a Útvar hlavného 
architekta a ujasnili si vzájomne podmienky, ako budú povoľovať stavby, koľko je 
potrebných stojísk pri rodinnom dome. Doteraz bolo jedno potrebné a v súčasnosti, že 
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sú už potrebné dve. Je to tiež argumentácia z hľadiska budúcnosti a stavebníkom dávať 
jednoznačné pokyny.  

 
p. Jakubov, predseda RS: K obmedzeniu zastavanosti, ktoré bolo schválené, malo dobrý 

úmysel, ale bolo zlé naformulované v tom, že napr. pri pláne výstavby šesťpodlažnej 
bytovky, ktorá od verejnej komunikácie bola vzdialená viac ako 6 metrov, vydalo ÚHA 
negatívne stanovisko a stavebný úrad výstavbu bytovky nepovolil. Musela sa triktne 
dodržať hranica 6 metrov od komunikácie. Zabrániť vzniku úzkych uličiek, o ktorých 
hovorila p. starostka, je možné zabrániť ináč a obmedziť sa to dá iným spôsobom.  

 Predniesol návrh uznesenia k prerokovanému bodu č. 2 a 3: „Rada starostov 
v Košiciach berie na vedomie prezentáciu spoločnosti PLAYSYSTEM s.r.o. 
a prezentáciu o činnosti KO Únia žien Slovenska Košice.“ 

 
Hlasovanie č. 4: za: 12, proti: 0, zdržal sa: 0 
 
p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

- - - 
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Záver rokovania 
 

Predseda Rady starostov v Košiciach Ján Jakubov ukončil 15. rokovanie Rady starostov 
v Košiciach. Poďakoval sa starostom za ich celoročnú prácu a účasť na rokovaní, pretože 
rokovali korektne a bolo veľmi veľa podnetných návrhov. Zaželal všetkým príjemné prežitie 
vianočných sviatkov a do Nového roku pevné zdravie.  

 
 
 
 
 
 
 
     

   Ing. Ján Jakubov 
 predseda Rady starostov 
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